

1981年10月创刊

2024年第6期 | 总第44卷 | 2024年11月20日出版

专题: 中国社会学的标识性概念

翟学伟

1 何谓"名分"?

一项基于"关系性"的本土研究

凌 鹏 何 骆

31 湘乡曾家与地方政治:论双轨制的内部张力与协作

论 文

孙尧天

65 古今之间:父子伦理变迁与五四家庭想象 重探鲁迅《我们现在怎样做父亲》

赵雨淘

97 私有财产的温和化:卢梭与平等的政治经济学

李 篡

128 风俗变迁与时代精神: 伏尔泰的风俗史及其社会学 意涵

李晓光

159 趋同与分化: 雇主决策视角下高学历者的教育失配 研究

穆学英 崔 璨 卢婷婷 常鹤影

194 优势累积抑或资源互补?代际视角下本地居民首套住 房区位分化研究 以上海为例

陈福平 谢怡景

217 能力的代价与分化:第三道数字鸿沟中的数字伤害

本刊不以任何形式收取版面费,全国社科工作办举报电话:010-63098272。

执期编辑: 冯莹莹



Chinese Journal of Sociology (Bimonthly)

Vol. 44 | No.6 | November 20th, 2024

ZHAI Xuewei

1 What is Mingfen? A Study of Status Based on Indigenous Perspective

LING Peng HE Luo

31 The Zeng Guofan Family and Local Politics: On the Internal Tension and Collaboration of the Dual-Track System

SUN Yaotian

65 Between the Ancient and the Modern Changes in Father-Son Ethics and the Imagination of the May 4th Movement on Family: Reinterpreting Lu Xun's "How Shall We Be Fathers Now"

ZHAO Yutao

97 The Moderation of Private Property: Rousseau and the Political Economy of Equality

LI Cuan

128 The Change of Mœurs and the Spirit of the Age: A

Discussion on Voltaire's History of Mœurs and Its

Sociological Significance

LI Xiaoguang

159 Convergence and Divergence: Exploring Education-Occupation Mismatch among Highly Educated Individuals from an Employer Hiring Decision-Making Perspective

MU Xueying CUI Can LU Tingting CHANG Heying

194 Advantage Accumulation or Resource Complementarity? A
Study of the Spatial Differentiation of First-Time Homeowners
of Shanghai Local Residents from an Intergenerational
Perspective

CHEN Fuping XIE Yijing

217 The Cost and Differentiation of Ability: Digital Harms in the Third-Level Digital Divide